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Vragen ex art 46 RvO DENK-Sinterklaasfeest Zwarte Piet 

1- Notagegevens   

Notanummer 2018-001893 

Datum 08-11-2018 

Programma:   

01 Burger en bestuur 

Portefeuillehouder Burgemeester 

  
 

 

2- Bestuursorgaan   

[X]B & W 27-11-2018 

[ ]Raad -- 

[ ]Burgemeester -- 

College van B & W   

- Burgemeester - Weth. Kolkman 

- Weth. Grijsen - Weth. Rorink 

- Weth. Verhaar - Weth. Walder 
 

Besluitenlijst d.d.   d.d.   d.d. 

 [ ]Akkoordstukken -- [X]Openbaar 27-11-2018 [ ]Besloten -- 
 

  

Routing d.d. 

Wethouder 22-11-2018 
 

  par. 

[ ]adj.secr. -- 

[X]gem.secr. 22-11-2018 

BIS Openbaar 

Status Definitief2018-11-28 

  

Bijlagen 

Vragen fractie DENK + antwoordbrief 

  
B & W d.d.: 27-11-2018 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fractie DENK over het Sinterklaasfeest en Zwarte 
Piet onderwerp vast te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken na verzending van de brief. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

  het antwoord aan de fractie is verzonden. 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  



 
ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief  van 6 november 2018 heeft de heer Kaya van de fractie DENK uw college een aantal schriftelijke 
vragen ex art 46 RvO gesteld over het sinhterklaasfeest en Zwarte Piet. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



 

 

Schriftelijke vragen ex art 46 RvO 

 

Onderwerp: Sinterklaasfeest / Zwarte Piet 

 

Deventer, 6 november 2018 

 

Geacht College, 

 

December is in zicht. Dit betekent voor velen gezellige (familie)momenten o.a. tijdens Kerst, maar 
ook het Sinterklaasfeest. Al jaren is het maatschappelijk debat omtrent de viering van het 
Sinterklaasfeest verhit, met name om de figuur Zwarte Piet. 

 

In 2016 heeft de kinderombudsman geconcludeerd dat de figuur van Zwarte Piet kan bijdragen aan 
pesten, uitsluiting of discriminatie en dat het daarmee in strijd is met het Kinderrechtenverdrag. De 
Kinderombudsman stelt dat Zwarte Piet zodanig moet worden aangepast dat kinderen geen 
negatieve effecten meer ervaren door het Sinterklaasfeest. Ook het College voor de Rechten van de 
Mens concludeerde in 2016 dat er discriminerende elementen kleven aan de figuur van ‘Zwarte’ 
Piet.´The Committee on the Elimination of Racial Discrimination´ (CERD) verbonden aan de Verenigde 
Naties trok in 2015 al een soortgelijke conclusie. Zij adviseerde de Nederlandse regering een redelijke 
balans te vinden tussen de traditie en de negatieve stereotyperingen rondom Zwarte Piet. Zij 
adviseren om het uiterlijk en voorkomen van Zwarte Piet aan te passen, zodat recht gedaan wordt 
aan de waardigheid en mensenrechten van alle Nederlanders. 

 

DENK Deventer wil ook graag dat het Sinterklaasfeest een feest voor alle Deventenaren is en heeft 
daarom de volgende vragen voor het college: 

 

1.  Is het college op de hoogte van de uitspraken van de Kinderombudsman, het College voor de 
Rechten van de Mens en de VN-committee over Zwarte Piet? 

2.  Is het college van mening dat de traditionele figuur van Zwarte Piet raciale stereotyperingen 
bevat en daardoor onacceptabel is? 

3.  Is het college van mening dat het Sinterklaasfeest toe is aan vernieuwing met als doel het een 
inclusief feest te maken waar alle kinderen zich in kunnen vinden? Zo ja, welke inspanningen 
heeft zij geleverd om dit te realiseren? Zo nee, waarom niet? 

4.  Verwacht het college dat de raciale karikatuur van Zwarte Piet zich dit jaar in Deventer gaat 
voordoen? 

5.  Over welke bevoegdheden en middelen beschikt het college om de vertoning van de raciale 
karikatuur Zwarte Piet te kunnen voorkomen? 

6.  Is het college bereid om een oproep te doen aan alle betrokken organisatoren om van de 
Sinterklaasviering een feest voor alle Deventenaren te maken en dus af te zien van de raciale 
karikatuur van Zwarte Piet? 

7.  Draagt de gemeente Deventer financieel (zowel direct als indirect) bij aan de Sinterklaas 
intocht? Zo ja, hoe hoog is de financiële bijdrage? En waar is dat terug te vinden in de 
begroting? 

8.  Kan het college een overzicht (over 2017 en 2018) doen toekomen van alle organisaties die in 
het kader van Sinterklaasviering subsidie hebben ontvangen? Zo nee, waarom niet? 

9.  Is het college bereid om een oproep te doen aan alle organisatoren om van het 
Sinterklaasfeest een inclusief feest te maken? 



10.  Overweegt het college om geen financiële en alle mogelijke vormen van steun  te verlenen aan 
de organisatoren indien zij geen gehoor geven aan de oproep voor een totale ontkleding van 
raciale karikaturale kenmerken van Zwarte Piet? 

11.  Is het college bereid om gesprekken aan te gaan met organisaties die geen afstand nemen van 
de raciale vorm van Zwarte Piet? Zo nee, waarom niet? 

 

De gemeente Rotterdam heeft gekozen voor een convenant genaamd Pietenakkoord. In het akkoord 
hebben diverse actoren uit de stad een compromis gesloten over het uiterlijk van Zwarte Piet en de 
viering van het Sinterklaasfeest. DENK Deventer volgt de inhoud van het convenant ten dele. Het 
convenant beslaat een geleidelijke verandering van  Zwarte Piet. DENK Deventer is van mening dat 
racistische elementen, in welke uitingsvorm dan ook, niet geleidelijk maar per direct uitgebannen 
dienen te worden. 

 

12.  Wat vindt het college van het Rotterdamse Pietenakkoord? Graag een toelichting. 

13.  Is het Pietenakkoord een werkbare vorm voor Deventer? Graag een toelichting. 

14.  Is het college het met de fractie DENK eens dat racistische elementen niet geleidelijk maar 
direct uitgebannen dienen te worden? 

 

Ahmet Kaya 

Fractie DENK 
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BO/ 2018-001893  27 november 2018 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel schriftelijke vragen ex art 46 RvO over het sinterklaasfeest  

en Zwarte Piet 
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte heer Kaya, 
In uw brief van 6 november 2018 hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over het 
sinterklaasfeest en Zwarte Piet. Ons antwoord is als volgt. 
 
Voordat wij uw vragen beantwoorden merken wij het volgende op. De discussie over het uiterlijk van (Zwarte) 
Piet is het college uiteraard niet ontgaan. De Deventer Sinterklaascommissie organiseert sinds jaar en dag de 
intocht van Sinterklaas. Wij weten dat de commissie oog heeft voor deze maatschappelijke ontwikkelingen. 
Geleidelijk werkt de Sinterklaascommissie aan verandering. Zo is het uiterlijk van Zwarte Piet veranderd in de 
afgelopen jaren (minder oorringen en minder rode lippen). In Deventer zijn er bij de intocht niet alleen Zwarte 
Pieten maar ook (blanke) herauten. In 2019 zal de Sinterklaascommissie met de vele vrijwilligers die optreden 
als Zwarte Piet in overleg gaan over verdergaande veranderingen (bijvoorbeeld veegpieten). Het college volgt 
de ontwikkelingen met belangstelling, maar ziet het niet als zijn taak hierin te sturen door regelgeving en/of 
financiële middelen.  

 

De beantwoording van uw vragen is als volgt:  

 

Vraag 1 

Is het college op de hoogte van de uitspraken van de Kinderombudsman, het College voor de Rechten van de 
Mens en de VN-committee over Zwarte Piet? 

 

Antwoord 

Ja 

 

Vraag 2 

Is het college van mening dat de traditionele figuur van Zwarte Piet raciale stereotyperingen bevat en 
daardoor onacceptabel is? 

  

Antwoord 

Het college stelt vast dat de opvattingen in de samenleving hierover verschillen.  

 

 

 



Vraag 3 

Is het college van mening dat het Sinterklaasfeest toe is aan vernieuwing met als doel het een inclusief feest 
te maken waar alle kinderen zich in kunnen vinden? Zo ja, welke inspanningen heeft zij geleverd om dit te 
realiseren? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Het college vindt dat het Sinterklaasfeest vooral een kinderfeest  moet blijven  voor alle kinderen. Het college 
is in gesprek met de Sinterklaascommissie over de vraag of en in hoeverre de Deventer samenleving op dit 
moment vraagt om vernieuwing om het vooral een ontspannen kinderfeest te laten blijven.  

 

Vraag 4 

Verwacht het college dat de raciale karikatuur van Zwarte Piet zich dit jaar in Deventer gaat voordoen? 

 

Antwoord 

De sinterklaascommissie heeft ons laten weten dat Sinterklaas in Deventer ook dit jaar wordt vergezeld door 
verschillende figuren, zoals zwarte pieten en (blanke) herauten.  

 

Vraag 5 

Over welke bevoegdheden en middelen beschikt het college om de vertoning van de raciale karikatuur Zwarte 
Piet te kunnen voorkomen? 

 

Antwoord 

Het Sinterklaasfeest wordt georganiseerd door de Stichting Algemene Deventer Sinterklaas Commissie. De 
gemeente verstrekt de vergunning op grond van beoordelingscriteria die vooral voortkomen uit  
veiligheidsaspecten en het voorkomen van overlast. De gemeente kan voorwaarden stellen aan 
subsidieverstrekking.  

 

Vraag 6 

Is het college bereid om een oproep te doen aan alle betrokken organisatoren om van de Sinterklaasviering 
een feest voor alle Deventenaren te maken en dus af te zien van de raciale karikatuur van Zwarte Piet? 

 

Antwoord 

zie antwoord vragen 3 en 5.  

 

Vraag 7 

Draagt de gemeente Deventer financieel (zowel direct als indirect) bij aan de Sinterklaas intocht? Zo ja, hoe 
hoog is de financiële bijdrage? En waar is dat terug te vinden in de begroting? 

 

Antwoord:  
2017 

 Stichting Algemene Deventer Sinterklaas Commissie: 10.000 euro uit Kleintje Cultuur voor de grote 

Sinterklaasintocht.  

 De Stichting Zwarte Hond:  2000 euro voor het organiseren van het Grote Pietenplein uit Kleintje Cultuur.  

 Openbare Bibliotheek – voor de organisatie van het Huis van de Hoofdpiet:  een totaalbedrag van 6.000 

euro, waarvan  2000 euro uit Kleintje Cultuur en 4000 euro uit programma Meedoen. 

 Sint Nicolaas Commissie Schalkhaar – voor de intocht in Schalkhaar: 1000 euro uit Kleintje Cultuur. 

 Stichting Dorpsfeest Diepenveen – voor de intocht in Diepenveen een bedrag van 750 euro uit Kleintje 

Cultuur. 

 Stichting Wolkentheater voor de sinterklaasviering in het AZC: 1000 euro, waarvan 500 euro uit Kleintje 

Cultuur en 500 euro uit Jeugd. 

2018 

 Stichting Algemene Deventer Sinterklaas Commissie: 10.000 euro uit Kleintje Cultuur voor de grote 

Sinterklaasintocht.  

 De Stichting Zwarte Hond:  2.000 euro  uit Kleintje Cultuur voor het organiseren van het Grote Pietenplein.  



 Sint Nicolaas Commissie Schalkhaar: voor de intocht in Schalkhaar een bedrag van 1000 euro uit Kleintje 

Cultuur. 

 Stichting Dorpsfeest Diepenveen: voor de intocht in Diepenveen een bedrag van 750 euro uit Kleintje 

Cultuur 

 Verder zorgt de gemeente bij de intocht altijd voor de benodigde afzettingen en verkeersmaatregelen.  

 

Vraag 8 

Kan het college een overzicht (over 2017 en 2018) doen toekomen van alle organisaties die in het kader van 
Sinterklaasviering subsidie hebben ontvangen? Zo nee, waarom niet? 

  

Antwoord 

zie ons antwoord bij uw vraag 7.   

 

Vraag 9 

Is het college bereid om een oproep te doen aan alle organisatoren om van het Sinterklaasfeest een inclusief 
feest te maken? 

 

Antwoord 

zie antwoord vragen 3 en 5. 

 

Vraag 10 

Overweegt het college om geen financiële en alle mogelijke vormen van steun  te verlenen aan de 
organisatoren indien zij geen gehoor geven aan de oproep voor een totale ontkleding van raciale karikaturale 
kenmerken van Zwarte Piet? 

 

Antwoord 

zie antwoord vragen 3 en 5. 

 

Vraag 11 

Is het college bereid om gesprekken aan te gaan met organisaties die geen afstand nemen van de raciale 
vorm van Zwarte Piet? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Het college ziet hiertoe op dit moment geen aanleiding.  

 

Vraag 12 

Wat vindt het college van het Rotterdamse Pietenakkoord? Graag een toelichting. 

 

Antwoord 

Het college heeft geen opvatting over het Rotterdamse Pietenakkoord. 

 

Vraag 13 

Is het Pietenakkoord een werkbare vorm voor Deventer? Graag een toelichting. 

 

Antwoord 

Het college is in overleg met de Sinterklaas Commissie en ziet nu geen aanleiding om de uitkomsten daarvan 
in een akkoord vast te leggen.  

 

Vraag 14 

Is het college het met de fractie DENK eens dat racistische elementen niet geleidelijk maar direct uitgebannen 
dienen te worden? 

 

Antwoord 

Het college is van mening dat racisme direct en zonder voorbehoud bestreden dient te worden. Het college is 
in gesprek met de Sinterklaascommissie over de vraag of en in hoeverre de Deventer samenleving op dit 
moment vraagt om vernieuwing van de traditionele Zwarte Piet.  



 

 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
 
 
 
 
 


